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Protokół Nr X/20 
z X Sesji  
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 24 stycznia 2020 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1030 

Zakończenie posiedzenia       - godz. 1110 

Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 22 
 
  
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył X Sesję Rady Powiatu 
w Olsztynie. Następnie powitał zebranych radnych, gości oraz pracowników Starostwa. Lista 
obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista gości stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu, lista pracowników Starostwa stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pan 
Przewodniczący poinformował, że w chwili obecnej na sali jest 22 radnych, co wobec 25 
osobowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
decyzji. Pan Przewodniczący poinformował, że Pani Joanna Michalska, Pan Jerzy Tytz 
i Marcin Frączek usprawiedliwili swoją nieobecność na dzisiejszej sesji  

Administrator danych osobowych - Starosta Olsztyński (Pl. Bema 5, 10-516 Olsztyn) 
informuje, że Państwa dane osobowe przetwarzamy w celu niezbędności takiego działania do 
wykonania zadania realizowanego w interesie publicznym lub w ramach sprawowania władzy 
publicznej powierzonej administratorowi (art. 6 ust. 1 lit. e RODO), w związku z realizacją 
zasady dostępu do informacji publicznej - poprzez utrwalanie i transmitowanie obrad Rady 
Powiatu w Olsztynie. 

Nagrania z transmisji udostępniamy w: Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 
internetowej Powiatu Olsztyńskiego. 

Znajdujące się na nagraniach dane osobowe przetwarzamy zgodnie z obowiązującymi 
przepisami prawa, a następnie archiwizujemy, zgodnie z jednolitym rzeczowym wykazem akt 
organów powiatu i starostw powiatowych. 

Szczegółowe informacje na ten temat są zawarte w klauzuli informacyjnej: w Biuletynie 
Informacji Publicznej, na stronie internetowej Powiatu oraz przed wejściem do sali obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olsztynie przypomniał uczestnikom obrad 
o nieujawnianiu danych osobowych w treści wypowiedzi podczas zabierania głosu. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Sesja została zwołana w trybie art. 15 ust. 7 
ustawy o samorządzie powiatowym, który przewiduje, że na wniosek Zarządu lub co najmniej 
1/4 ustawowego składu rady powiatu przewodniczący zobowiązany jest do zwołania sesji w 
ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Przewodniczący informuje, iż w dniu 20 stycznia 2020 
roku wpłynął wniosek Zarządu Powiatu w Olsztynie w sprawie zwołania sesji, 

Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym zmiany do porządku obrad 
wprowadzić może Rada Powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady 
(co w wypadku Rady Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów), z tym że przy sesji zwołanej 
w trybie art. 15 ust. 7 dodatkowo  wymagana jest zgoda wnioskodawcy. 

W przypadku propozycji zmian w porządku obrad poddaje się każdą propozycję osobno 
pod głosowanie – bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady Powiatu. Po 
przegłosowaniu wszystkich propozycji Przewodniczący odczytuje porządek obrad wraz 
z przegłosowanymi zmianami. Przewodniczący poinformował, że porządek obrad przesłany 
został mailowo w materiałach na sesję (porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
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Pan Przewodniczący zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
Wobec braku propozycji zmian, Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad. 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2020 
 - podjęcie uchwał. 
3. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-2035 
 - podjęcie uchwały. 
4. Gospodarowanie mieniem Powiatu 
 - podjęcie uchwały. 
5. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
Pkt 2. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2020. 

 
Pan Przewodniczący powiedział, że punkt ten zawiera dwa projekty uchwał, które będą 

procedowane. Pierwszy z nich dotyczy projektu uchwały w sprawie sprostowania oczywistej 
omyłki pisarskiej w uchwale Nr IX/134/2019 z dnia 19 grudnia 2019 w sprawie budżetu 
Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok. Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Joannę Dulniawkę – 
Główną Księgową w Starostwie Powiatowym w Olsztynie o przedstawienie projektu 
powyższej uchwały. 

Pani Joanna Dulniawka powiedziała, że w związku ze stwierdzoną przez Regionalną 
Izbę Obrachunkową pomyłką pisarską, konieczne jest jej sprostowanie. Dotyczy ona kwoty 
wskazanej w treści uchwały w sprawie budżetu na rok 2020. W treści uchwały w § 2 ust. 4 była 
pomyłka w postaci źle wpisanej kwoty a mianowicie było podane 38.991.011 złotych a 
powinno być 38.988.311 złotych. Załącznik był z prawidłową kwotą, stąd sprostowanie tego 
błędu pisarskiego. W materiałach, które zostały przesłane do Państwa również w tym projekcie 
wkradł się błąd pisarski, gdzie w treści materiałów było powołanie się na § 1 ust. 4, a powinno 
być § 2 ust. 4 i tego dotyczy właśnie ta zmiana.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniował 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej 
w uchwale Nr IX/134/2019 z dnia 19 grudnia 2019 w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego 
na 2020 rok i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek z uwzględnieniem oczywistej omyłki 
pisarskiej. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr IX/134/2019 z dnia 19 
grudnia 2019 w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Stanisław Trzaskowski, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 



3 
 

Marcin Frączek, Joanna Michalska, Jerzy Tytz 
Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr IX/134/2019 z dnia 20 
grudnia 2019 r. w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego 
Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Stanisław Trzaskowski, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Marcin Frączek, Joanna Michalska, Jerzy Tytz 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr X/144/2020 w sprawie 
sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr IX/134/2019 z dnia 20 grudnia 
2019 r. w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok. 

         Załącznik nr 5 
 

 Następnie Pan Przewodniczący poprosił Pana Starostę o przedstawienie kolejnego 
projektu uchwały a mianowicie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu 
Olsztyńskiego na 2020 rok. 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że te dwa punktu, o których wspomniała Pani Główna 
Księgowa spowodowały, że była konieczność zwołania tej sesji. Pan Marszałek podzielił na 
części wpłatę na realizację tego zadania. W związku z tym, że kwotę w wysokości 293.400 
złotych przelano w tym roku budżetowym musimy dokonać zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej i uchwale budżetowej, żeby tą kwotę wprowadzić a następnie wypłacić. Musimy 
wypłacić Panu Przedsiębiorcy tą kwotę do 11 lutego 2020 roku. W związku z tym, należy to 
zrobić szybko i dlatego ta sesja jest zwołana. Nie wynika to z naszej nieuwagi. Być może, 
Marszałek nie miał całej kwoty finansowania, czyli 293.400 złotych w 2019 roku. W związku 
z tym, musimy to zrobić pilnie. Jednocześnie Pan Starosta poprosił, aby Państwo radni 
upoważnili Zarząd, do wprowadzania zmian w planie dochodów i wydatków związanych ze 
zmianą kwoty lub uzyskania płatności przekazywanych do budżetu środków europejskich, o ile 
zmiana ta nie pogarsza wyniku budżetowego, jak również zmiany w realizacji przedsięwzięcia 
finansowego z udziałem środków europejskich, albo środki, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 
3, o ile zmiany te nie pogarszają wyniku budżetowego. Chodzi o to, że gdyby zdarzył się jeszcze 
kiedyś taki przypadek, żebyśmy nie musieli spotykać się w tak dużym gronie, tylko, żeby 
Zarząd sam mógł dokonać takich poprawek. Państwo możecie scedować takie zadanie na 
Zarząd, co ułatwi zdecydowanie pracę.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy ten drugi wniosek będzie na następną sesję? 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że ten wniosek jest przygotowany na tą sesję i jest 
ujęty w projekcie uchwały.  
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 
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Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok 
i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pan Stanisław Trzaskowski poprosił o bliższe zdefiniowanie określenia „…nie 

pogarszają wyniku budżetu…”, gdyż jest to bardzo ogólne stwierdzenie i różnie można to 
interpretować.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że ma uwagę, gdyż nic się nie mówi o sumach. 
W poprzednich kadencjach być może również w Powiecie, Zarząd miał pewne uprawnienia do 
podejmowania takich decyzji jak przesuwanie środków, ale do określonej sumy. To samo jest 
w samorządach gminnych, że Zarząd dostaje uprawnienia do określone sumy. Dlatego tutaj 
należałoby tą sumę określić.  

Pan Andrzej Abako powiedział, że określenie nie pogarszające budżetu, oznacza nie 
zmieniające deficytu. Jeśli ta uchwała miałaby wpływ na zmianę deficytu i zwiększenie 
zobowiązań Powiatu musielibyśmy Państwa o to poprosić, ale, że jest neutralna dla budżetu, 
więc nie ma sensu spotykać się w tak dużym gronie, żeby przegłosować oczywiste 
wprowadzenie kwoty dotacji i wyprowadzenie tej kwoty po drugiej stronie. Dlatego jest to 
neutralne dla budżetu. Zarząd ma uprawnienia do przesuwania, ale musi mieć to literalnie 
zapisane, że może dotykać tych środków, które wpływają z budżetu unii europejskiej i z tych 
źródeł, które pokazane są w pkt 3.  

Pan Stanisław Trzaskowski zapytał, czy z tego wynika wniosek, że pomniejszenie 
dochodów i pomniejszenie wydatków o taką samą kwotę jest niepogorszeniem budżetu? Jeśli 
mówimy tylko o deficycie, to pomniejszenie dochodów budżetu jest pogorszeniem budżetu, 
jeśli w ślad za tym idzie pomniejszenie wydatków, tak żeby deficyt był ten sam niezmieniony 
a dochody znacznie mniejsze.  

Pan Andrzej Abako powiedział, że ta akurat propozycja spowodowana jest tym, co 
zaszło w tej sytuacji a mianowicie, że nie dostaliśmy całej kwoty dotacji a ona cała jest ujęta 
w budżecie i wprowadzamy ją do budżetu, natomiast możemy wypłacić tylko tą kwotę, która 
jest a reszta przychodzi w następnej transzy. Chodzi o to, żeby nie zwoływać państwa do 
podejmowania takiej decyzji, dlatego chcielibyśmy mieć uprawnienie jako Zarząd do tego, aby 
mieć możliwość przekazywania kwoty tej dotacji bezpośrednio wykonawcy w budżecie. Pan 
Starosta powiedział, że jeśli kwota jest neutralna, czyli po jednej stronie wchodzi do budżetu 
a po drugiej wychodzi, to z jednej strony zwiększa, ale też nie powoduje zmniejsza na tyle, 
żeby pomniejszyło budżet. Z jednej strony zwiększyło dochody budżetowe a nie zmniejszyło 
dochodów budżetowych. Gdyby była sytuacja, że zmniejszałoby to dochody budżetowe i trzeba 
by było wprowadzić dodatkowy deficyt, wtedy potrzebna by była decyzja Rady. Natomiast w 
tej sytuacji jest to decyzja neutralna, gdyż po prawej wchodzi a po lewej wychodzi i stan 
budżetu jest jakby powiększony o tą kwotę i pomniejszony o tą kwotę, ale de facto nie wpływa 
to na pogorszenie stanu finansowego budżetu Powiatu.  

Pan Andrzej Moszczyński powiedział, że z tego co wnioskuje my teraz rozmawiamy 
o kwotach, które by były z dotacji a nie z innych przesunięć z działu do działu. Odnosi się to 
tylko do kwot dotacji i to dotyczy tylko tego. 

Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że nie zgadza się z tym, gdyż jest to bardzo 
ogólne sformułowanie i dotyczy każdej sytuacji. Jednak o stanie i sytuacji budżetu oraz o jego 
jakości, o tym, czy jest pogorszony czy polepszony decyduje wiele wskaźników m.in. dochody 
własne w stosunku do dochodów ogółem, wydatki majątkowe i inwestycyjne do wydatków 
ogółem. Pan Trzaskowski powiedział, że jest za tym, żeby ułatwić Zarządowi pracę, ale ten 
zapis powinien być zdefiniowany. Pan radny powiedział, że nie zgadza się z wypowiedzią 
swojego przedmówcy, że dotyczy to tylko tych przypadków, gdyż mówić można wszystko. My 
głosujemy nad projektem uchwały i dajemy dodatkowe upoważnienia Zarządowi i należy je 
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dać, ale muszą też być precyzyjnie zapisane. Pan Trzaskowski powiedział, że wnioskuje 
o zdjęcie tego punktu a właściwie tego fragmentu i przygotowanie przez Zarząd precyzyjnego 
zapisu i przedstawienie tego na następnej Radzie. Chodzi o przedstawienie zapisu, co to jest 
pogorszenie budżetu, albo w jakich przypadkach należy stosować to upoważnienie.  

Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że być może forsujemy otwarte drzwi, bo 
należy zadać pytanie, ile takich przypadków było w bliższej lub dalszej przeszłości i to jest 
podstawowa sprawa. Tak naprawdę, nawet dla higieny, jeśli raz na jakiś czas spotkamy się 
w formule nadzwyczajnej sesji, to nikomu korona z głowy nie spadnie. Pan Szczypiński 
powiedział, że zarówno dla Pana Starosty jak i dla Zarządu zdjęcie tego ciężaru wpłynie chyba 
pozytywnie. Może są to drzwi otwarte i niepotrzebnie kopię kruszymy, bo ile tych sesji 
nadzwyczajnych było? 

Pan Andrzej Abako powiedział, że w tej kadencji nie było.  
Pan Zbigniew Szczypiński stwierdził, że skoro tak, to po co się spinać, swoje racje 

przedstawiać. Pan Szczypiński stwierdził, że on by nawet nie podchodził do definiowania tego, 
bo zaraz będziemy kłócili się na temat definicji, bo ile Polaków tyle definicji. Należy wyjść od 
tego, czy jest to problem, ale chyba żaden, bo na 25 radnych obecnych jest 22, w środku ferii 
zimowych. Jest to fantastyczna frekwencja. Pan radny zaproponował, żeby przyłączyć się do 
wniosku Pana Stanisława i wyrzucić ten fragment, bo to nie jest problem.  

Pan Jacek Szydło powiedział, że być może, ta druga część zdania jest taka trochę 
asekuracyjna, czy uspakajająca Radę. Praktycznie, chodzi tu o zaplanowane dochody i wydatki, 
bo tu nie pojawiają się nowe środki, gdyż są to środki zaplanowane w budżecie. Jednakże 
budżet Marszałka nie przekazał ich w terminie. W związku z tym, są już pewnego rodzaju 
zobowiązania w stosunku do wykonawców i stąd ten zapis, aby te operacje, o których mówimy 
w pkt 5 były możliwe do przeprowadzenia przez Zarząd.  

Pan Lech Nitkowski powiedział, że skoro zbliża się termin opłacenia części 
faktury i dyskutowaliśmy już na jednej komisji i na drugiej komisji zaproponował, aby przyjąć 
uchwałę bez zmian.  

Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że zarówno jego wniosek jak i wniosek Pana 
Szczypińskiego, który jest dalej idący, nie dotyczy pierwszej części, czyli opłacenia faktury. 
Wiemy, że jest to potrzebne i konieczne i to był również główny powód zwołania 
nadzwyczajnej sesji i jak najbardziej trzeba tą uchwałę podjąć. Natomiast chodzi tu o to, aby 
zdjąć tą części punktu a nie całą uchwałę dotyczącą tego upoważnienia, albo sprecyzować to 
upoważnienie bardzo dokładnie i przedstawić na następnej sesji. Ten fragment drugi, czyli to 
upoważnienie nie jest konieczne natychmiast. To nie jest nic pilnego, ale zapis jest bardzo 
nieprecyzyjny. Pan Trzaskowski powiedział, że zgadza się z Panem Szczypińskim, że raz do 
roku na sesji nadzwyczajnej można się dodatkowo spotkać.   
 Pan Lech Nitkowski powiedział, że skoro mamy na sali Skarbnika i Radcę Prawnego, 
to ma pytanie, czy w jakikolwiek sposób ta uchwała stoi w sprzeczności z naszym 
funkcjonowaniem, funkcjonowaniem Powiatu czy Zarządu?    
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że uchwała została zaopiniowana przez radców 
prawnych więc gdyby była w sprzeczności, nie zostałaby zaopiniowana. Wobec tego mamy 
wniosek Komisji Budżetowej o przyjęcie uchwały bez poprawek, mamy wniosek Pana radnego 
Stanisława Trzaskowskiego, aby przyjąć uchwałę bez pkt 3 oraz wniosek radnego Piwcewicza 
by wpisać kwotę. Pan Przewodniczący zwrócił się również z prośbą do Pana Piwcewicza, aby 
sformułował wniosek i określił kwotę.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że z tego co pamięta kiedyś określały to jakieś 
przepisy, gdzie Zarząd mógł decydować, bez opinii Rady. Pan radny stwierdził, że teraz jest 
mu trudno określić do jakiej sumy. To mogło być do 100.000 zł, 200.000 zł a może nawet do 
1.000.000.000 zł.  
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Pan Jerzy Laskowski powiedział, że nie może głosować wniosku, który nie jest 
określony.  

Pan Marian Piwcewicz stwierdził, że wycofuje jednak swój wniosek.  
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Waldemar 
Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Lech 
Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Jacek Szydło, Jarosław Wolak, Artur 
Wrochna 
PRZECIW (4) 
Zbigniew Czabrycki, Ewa Dutka, Marian Piwcewicz, Stanisław Trzaskowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Andrzej Moszczyński, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter 
NIEOBECNI (3) 
Marcin Frączek, Joanna Michalska, Jerzy Tytz 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów, 
w związku z powyższym głosowanie innych wniosków jest bezzasadne. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Waldemar 
Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Lech 
Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław 
Wolak, Artur Wrochna 
PRZECIW (2) 
Ewa Dutka, Zbigniew Szczypiński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Zbigniew Czabrycki, Andrzej Moszczyński, Marian Piwcewicz, Stanisław Trzaskowski 
NIEOBECNI (3) 
Marcin Frączek, Joanna Michalska, Jerzy Tytz 
Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr X/145/2020 zmieniającą uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok. 

        Załącznik nr 6 
 

Pkt 3. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2020-2035. 
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Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-
2035. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że jest to tylko zmiana techniczna wprowadzająca tę 
kwotę po jednej stronie i wyprowadzającą po drugiej stronie.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniował 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-2035 bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Stanisław Trzaskowski 
NIEOBECNI (3) 
Marcin Frączek, Joanna Michalska, Jerzy Tytz 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2020-2035. w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Stanisław Trzaskowski, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Marcin Frączek, Joanna Michalska, Jerzy Tytz 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr X/146/2020 zmieniająca uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-2035. 

 
        Załącznik nr 7 
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Pkt 4. Gospodarowanie mieniem Powiatu. 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie sprawozdania w sprawie 
projektu uchwały dotyczącego wyrażenia zgody na przekazanie w nieodpłatne użytkowanie 
w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonych w budynku przy ul. Armii Krajowej 3A 
w Biskupcu stanowiących własność Powiatu Olsztyńskiego. 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że Pan Dyrektor PCPR wystąpił o to, żeby wymienić 
dwa lokale użytkowe na jeden większy spełniający lepsze warunki dla dzieci z domów dziecka, 
które się usamodzielniają. Pan Dyrektor miał dwa małe lokale i praktycznie były to lokale 
socjalne, albo takie poniżej minimum socjalnego po 16 m² i około 20 m². W tej chwili jeden 
lokal będzie miał ponad 40 m², natomiast te dwa lokale chcielibyśmy, aby przejął szpital 
w Biskupcu, po to żeby poprawić skuteczność zatrudnienia personelu, w szczególności 
pielęgniarek. Będzie to niejako plus przy rozmowach z personelem do zatrudnienia. Gdyby 
było potrzebne lokum do zamieszkania, to będzie takie przy samym szpitalu. Ponieważ na 
Komisji Gospodarki toczyła się dyskusja, czy PCPR nie potrzebuje więcej takich lokali więc 
na Zarządzie została podjęta decyzja o przekazaniu dwóch takich lokali dodatkowych 
w Olsztynku w Domu Pomocy Społecznej, w wydzielonym budynku, w którym zamieszkują 
byli pracownicy. Są takie dwa lokale, więc teraz Dyrektor będzie je remontował i przeznaczy 
na rzecz dzieci usamodzielniających się. Na ta chwilę mamy tych lokali wystarczająca ilość i te 
dwa możemy spokojnie przekazać dyrekcji szpitala celem dodatkowego argumentu.   

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniował 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pan Marian Piwcewicz powiedział, że ma zapytanie a mianowicie w przeszłości 

w Biskupcu mieliśmy cały budynek, gdzie były mieszkania służbowe dla pracowników, 
lekarzy, pielęgniarek. Te mieszkania zostały sprzedane. Część mieszkań była wolna na takiej 
zasadzie, że przyjmiemy lekarza i ten lekarz będzie gwarantem bo mając mieszkanie będzie 
pracował. W praktyce okazało się, że lekarze byli, te mieszkania przejęli na własność, sprzedali 
i się wynieśli z Biskupca. Czy w tym momencie, kiedy będą to lokalne na usamodzielnienie 
się, czy one w dalszym ciągu pozostaną w gestii Powiatu?. Czy jako przyszli najemcy będą 
mogli skorzystać z prawa pierwokupu i te lokale utracimy w przyszłości.   

Pan Zbigniew Szczypiński zapytał, czy te lokale znajdują się tam gdzie na parterze 
znajduje się Lazarus, po byłym pogotowiu? 

Pan Andrzej Abako powiedział, że tak, to jest to miejsce. Te mieszkania nie będą 
przyznawane, one są w zasobie naszym i nie są do sprzedaży. Umowa związana 
z usamodzielnieniem się jest czasowa. W związku z tym jeśli młodzi ludzie się usamodzielnią 
i założą swoje rodziny, będą mogli normalnie funkcjonować na normalnym rynku to zwolnią 
te mieszkania dla następnych młodych ludzi, którzy będą potrzebowali tego na początek, na 
start. Jeśli jednak będą zajmowali te lokale, my nie będziemy ich wyganiać, żeby to było jasne 
i czytelne. To wszystko do momentu, kiedy młody człowiek stanie na nogi i podziękuje za 
pomoc i się wyprowadzi. W tym momencie lokal powraca w zasoby Powiatu Olsztyńskiego do 
dalszych dyspozycji i dalszego wynajmowania dla dzieci z domów dziecka, które się 
usamodzielniają.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie w nieodpłatne użytkowanie w trybie bezprzetargowym nieruchomości 
położonych w budynku przy ul. Armii Krajowej 3A w Biskupcu stanowiących własność 
Powiatu Olsztyńskiego bez poprawek. 



9 
 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Stanisław Trzaskowski, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Marcin Frączek, Joanna Michalska, Jerzy Tytz 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w nieodpłatne użytkowanie w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości położonych w budynku przy ul. Armii Krajowej 3A 
w Biskupcu stanowiących własność Powiatu Olsztyńskiego.  w brzmieniu przekazanym 
radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego 
Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Stanisław Trzaskowski, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Marcin Frączek, Joanna Michalska, Jerzy Tytz 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr X/147/2020 w sprawie wyrażenia 

zgody na przekazanie w nieodpłatne użytkowanie w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości położonych w budynku przy ul. Armii Krajowej 3A w Biskupcu 
stanowiących własność Powiatu Olsztyńskiego. 

        Załącznik nr 8 
 

Pkt 5. Zamknięcie obrad Sesji.  
 
Pan Jerzy Laskowski zamknął obrady X sesję Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 24 stycznia 

2020 r.  
 

Protokołowali: 
Piotr Ulatowski  
Iwona Zaworska 
Marta Kuczyńska 

 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych.  
2. Lista obecności gości. 
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3. Lista pracowników Starostwa. 
4. Porządek obrad sesji 
5. Uchwała Nr X/144/2020 w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 

Nr IX/134/2019 z dnia 20 grudnia 2019 r. w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 
2020 rok.  

6. Uchwała Nr X/145/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego 
na 2020 rok. 

7. Uchwała Nr X/146/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-2035. 

8. Uchwała Nr X/147/2020 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w nieodpłatne 
użytkowanie w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonych w budynku przy ul. 
Armii Krajowej 3A w Biskupcu stanowiących własność Powiatu Olsztyńskiego 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


